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Spørgsmål nr. 648 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Kan ministeren, i forlængelse af samråd om udlændinge, der 
har fået endeligt afslag på ophold i Danmark, oplyse, hvor 

mange afviste asylansøgere der er frihedsberøvede på grund af 

begået kriminalitet?” 

 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende: 

 

”Jeg har forstået spørgsmålet således, at der ønskes oplysnin-
ger om antallet af afviste asylansøgere, der er varetægtsfængs-
let efter reglerne i retsplejelovens § 762 eller udlændingelo-
vens § 35.   
 
Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet undersøgt mu-
ligheden for ved elektronisk udtræk fra politiets sagsstyrings-
system (POLSAS) at tilvejebringe oplysninger om antallet af 
afviste asylansøgere, der er varetægtsfængslet. 
 
Jeg kan i den forbindelse oplyse, at POLSAS indeholder op-
lysninger om varetægtsfængsling, men det er ikke aktuelt mu-
ligt for Rigsadvokaten via anklageklagemyndighedens ledel-
sesinformation at trække disse oplysninger på en sådan måde, 
at oplysningerne er tilstrækkelig valide.  
 
Jeg kan i forlængelse heraf oplyse, at Rigsadvokaten er ved at 
udarbejde en ny model, sådan at det fremover bliver muligt at 
trække oplysninger i relation til varetægtsfængslinger. Udvik-
lingen af den nye model har imidlertid vist sig at rumme en 
række udfordringer, og der udestår derfor fortsat udviklingsar-
bejde med den nye model. 
 
Selv hvis man i øjeblikket havde kunnet udtrække valide tal 
om varetægtsfængsling, er det Rigsadvokatens umiddelbare 
vurdering, at det næppe ville være muligt ved et udtræk at af-
grænse oplysningerne særligt i forhold til persongruppen afvi-
ste asylansøgere.” 


